
Protokół z XXXVII Sesji Rady Miejskiej  w Międzyzdrojach 
     z dnia 26.02.2009 r. 

 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Michał Sutyła otworzył XXXVII Sesję Rady Miejskiej w Międzyzdrojach 
odbywającą  się w Sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego  w Międzyzdrojach .  
Przewodniczący RM na podstawie listy obecności  stwierdził  wymagane quorum. Nieobecni 
usprawiedliwieni radni : Kazimierz Drzewiecki, Beata Kiryluk, Roman Pawłowski, Andrzej Kościukiewicz  
Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu, lista gości  stanowi zał. Nr 2  do protokołu. Stan radnych 
11 osób . 

 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Burmistrz wniósł do porządku następujące zmiany :  
- poprosił o wykreślenie punktu 10  o treści „Projekt uchwały w sprawie  zgody  na odstąpienie od 
obowiązku  przetargowego trybu  zawarcia umowy  dzierżawy  części nieruchomości na okres 
przekraczający 3 lata”, ze względu na konieczność doprecyzowania istniejących tam zapisów, projekt 
zostanie skierowany do dalszych prac komisji ,zał. Nr 2a)  
- wykreślenie punktu 11 o treści : „Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/286/08 Rady 
Miejskiej w Międzyzdrojach z dnia 9 października 2008 r. w sprawie ustalenia minimalnych stawek 
czynszu  za dzierżawę  nieruchomości na terenie Gminy Międzyzdroje”, gdyż wiążę się to z punktem 
poprzednim, zał. Nr 2b)  
- wprowadzić do porządku punkt  o treści : Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na 
ustanowienie  hipoteki  zwykłej  i hipoteki kaucyjnej  na nieruchomości  stanowiącej  własność Gminy 
Międzyzdroje jako zabezpieczenie  kredytów  udzielanych dla Stowarzyszenia  Klubu Biegacza 
„Sporting” w Międzyzdrojach .  
 
Natomiast Przewodniczący RM  wnioskuje o : 
- wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  wyrażenia opinii  w sprawie  zmiany 
granic Gminy Międzyzdroje, jest to konsekwencja wcześniejszych, przegłosowanych przez Radę 
Miejską wniosków w tym zakresie w dniu  3.02.2009 r.  
-  nadmienił również, że na połączonym  posiedzeniu  komisji   była mowa o wprowadzeniu do porządku 
projektu uchwały w sprawie  ustanowienia insygniów  władzy wykonawczej  Gminy Międzyzdroje, 
jednak sprawa ta nie może stanąć na sesji gdyż, istnieje  konieczność  uzyskania opinii w MSWiA dot. 
herbu miasta, w związku z tym nie będzie wnioskował o wprowadzenie tego punktu do porządku do 
momentu wypełnienia istniejących zobowiązań .  
Przewodniczący poddał pod głosowanie powyższe propozycje ;  
- za wykreśleniem punktu 10 opowiedziało  się 11 radnych ( jednogłośnie)  
- za wykreśleniem punktu 11 opowiedziało sie11 radnych ( jednogłośnie)  
- za wprowadzeniem do porządku punktu dotyczącego ustanowienia hipoteki kaucyjnej opowiedziało się 
11 radnych w punkcie 11  porządku . 
- wprowadzenie do porządku punktu dot. wyrażenia opinii dot. zmiany  granic Gminy Międzyzdroje  
opowiedziało się 11 radnych ( jednogłośnie), proponuje się  umieścić ten punkt na poz. 7. 
 
Całość porządku wraz z wprowadzonymi zmianami przyjęto jednogłośnie  11 głosami . Porządek sesji 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu . 
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3. Przyjęcie protokołu z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w dniu 12.02.2009 r. ;  
 
Z protokołem z poprzedniej sesji RM zapoznał się radny Rafał Wolny oraz Michał Sutyła  nie zgłaszając 
uwag, Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu  bez odczytywania, za przyjęciem 
opowiedziało się 11 radnych. 
 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności pomiędzy sesjami. 
 
Burmistrz przedstawił kalendarium swoich spotkań. 
Materiał ten stanowi zał. Nr 4 do protokołu .  
PYTANIA  
Radny R. Wolny  poprosił  o rozwinięcie  tematyki związanej ze spotkaniem  z przedstawicielami firmy 
BIGANDER-POLSKA  w sprawie realizacji planowanej inwestycji  w Międzyzdrojach „Bałtyk” oraz przy 
ul. Zdrojowej 5-5a. 
Burmistrz wyjaśnił, że jest to firma z kapitałem hiszpańskim , która odkupiła „Bałtyk” . Inwestycja jest na 
etapie  załatwiania pozwolenia na budowę, było z tym dużo problemów, gdyż obiekt  jest pod kontrolą  
konserwatora zabytków. Aktualnie są załatwiane  sprawy dot. przygotowania dokumentacji 
przeciwpożarowej obiektów głównych oraz sąsiadujących, takie są wymogi. Wszystko to podrożyło 
koszty oraz przedłużyło czas realizacji. Dochodzi  również  kredytowanie, co dzisiaj nie jest sprawa 
łatwą. Po sezonie najprawdopodobniej inwestor wejdzie na budowę, z rocznym opóźnieniem.  
 
Radny A.Duszyński – zapytał o spotkanie z przedstawicielami molo  w sprawie zbycia  udziałów 
gminnych  na rzecz Spółki  .  
Odp. Gmina ma pewne udziały we Wspólnocie Molo, posiadamy tam pomieszczenia toalet. Ponieważ 
proponowana jest rozbudowa  mola, a Gmina stoi na stanowisku, iż nie będzie partycypowała w 
kosztach, mając  tam bardzo niewielkie udziały, inwestycja jest typowo  komercyjna, najlepszym 
wyjściem byłaby sprzedaż naszych  udziałów  w zamian za zabezpieczenie miejsca turystów prze pasaż 
( należy zabezpieczyć służebność dla Gminy )  . 
 
Radny Janusz Piłat zapytał o  podpisanie  wniosku  na dofinansowanie  zadania  „Budowa i rozbudowa 
ulicy Nowomyśliwskiej .”   
Burmistrz wyjaśnił, że podpisano wniosek  na kwotę ponad  8 mln zł, dofinansowanie 1,5 mln zł 
pozostałe 6 mln zł znajdziemy w  budżecie w odpowiednich proporcjach. Gdyby tak się nie stało  i tak 
wchodzimy na budowę, znajdując w  budżecie 1,5 mln zł. . Będzie to omówione szczegółowo przez 
pana Najdę .  
 
Radny Mateusz Bobek poprosił o rozszerzenie punktu dotyczącego budowy terminalu  LNG w 
Świnoujściu  oraz jak to się ma do planów przeniesienia inwestycji do trójmiasta . 
Odp. Budowa miała być zakończono do 2013 roku, postanowiono, iż powstanie w Świnoujściu . 
Studium wykonalności jest na etapie konsultacji społecznej. Jest trzech  inwestorów: Urząd Morski, 
Zarząd Morskich Portów Szczecin i Świnoujście oraz „Gaz System” Spółka Akcyjna. W sejmie jest 
ustawa mająca zwolnić z obowiązku przetargu, chodzi o  wybór ofertowy wykonawcy . Kosztorys mówi 
o tym, że w tym roku rozpocznie się budowa falochronu . Trójmiasto starało się , ale inwestycja nie 
doszła do skutku . 
 
Radny Wiesław Kotwica  zapytał o  cel wyjazdu Burmistrza do Zach. Regionalnej Organizacji  
Turystycznej  w Szczecinie w sprawie  podpisania  umowy  partnerskiej  w sprawie  wspólnej realizacji  
projektu Zachodniopomorskiego  Szlaku Żeglarskiego – sieć  portów turystycznych Pomorza 
zachodniego w zakresie  budowy  portu jachtowego  w Wapnicy . 
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Odp. Obyło się podpisanie umowy , której liderem jest ZROT a środki mają pochodzić z projektów 
kluczowych,  zatem środki są zabezpieczone. Wchodzi  11 podmiotów, w tym 6 gmin  i kilka 
stowarzyszeń żeglarskich oraz spółka  Zarządu   Portu  Kołobrzeg.  Stowarzyszenia chcą zmniejszyć 
swój zakres, w związku z czym będzie dodatkowa pula finansowa,  mamy zabezpieczonych 5 mln zł, 
ale jest to kwota dalece niewystarczająca, będziemy  wnioskowali o max. dużą kwotę. Projekt nie 
podlega konkursowi, zatem nic tutaj nie może się zmienić, jest to projekt kluczowy. Cały pomysł polegał 
na tym, aby Zalew Szczeciński miał swoje mariny . 
 
Radny Michał Sutyła; czy będą nas obciążały koszty utrzymania biura projektu ( 50 tys zł ).  
Odp.  Łącznie  utrzymanie biura  wyniesie 51.030 zł, z tego 34 000 zł  to koszt biura, reszta to udział 
Gminy w studium wykonalności. Istnieją jednak podmioty o znacznie większym udziale. Roczny koszt 
jest dosyć znaczny .  
 Radny Michał Sutyła uważa, że jest  w tych informacjach  pewna niekonsekwencja,  Pan 
Tadeusz Konopacki informował  niedawno  radnych, że kwota 5 mln zł jest kwota wystarczającą, dzisiaj 
dowiadujemy się , że jest ona  niewystarczająca . 
Burmistrz wyjaśnił, że Pan Konopacki wątpił zawsze w kwotę , podawał przedział 5-8 mln zł. Nasz 
udział procentowy wzrośnie jak wzrośnie kwota  będąca naszym udziałem. 
 
Radny Jan Burzyński  zapytał o budowę terminalu, czy w związku z tym nie utracimy atrakcyjności 
turystycznej. 
Odp. Jeżeli będzie to budowla zgodna z koncepcją i umiejscowiona będzie w lesie, wówczas ze strony 
lądowej  będzie  trudno widoczna, poza zbiornikami, które będzie  widać. Cały teren 40 ha zostaje 
przeznaczony na ten cel  i na pewno nie wszystkim będzie się to podobało, ale tak to funkcjonuje. Nie 
powinno to specjalnie przeszkadzać . Jest po pewien dyskomfort   psychiczny, ale dzisiaj istnieją takie 
zabezpieczenia, że nie powinno być problemów. 
 
Burmistrz został poproszony o zreferowanie poprzedniego sprawozdania, którego radni nie czytali  w 
związku z nieobecnością Burmistrza na sesji w dniu 3 lutego 2009 r., materiał  za okres od 29 XII do 3 II 
2009 r., stanowi  zał. Nr 5 . 
 
PYTANIA  
Radny Adam Jakubowski zapytał na jakim etapie jest Europejski Festiwal Gwiazd. 
Burmistrz wyjaśnił, iż Pan Szurmiej jest  pośrednikiem pomiędzy ambasadami 9 państw ( łącznie z 
Polską). Będą to 3 formy: filmowa, teatralna i muzyczna . Będą również formy sceniczne na ulicach . 
Miały być zorganizowane wioski kulturalne poszczególnych narodów, ale przerosło to możliwości 
finansowe gmin. Dopracowywane są szczegóły dotyczące dofinansowywania oraz organizacyjnie. 
Termin przesunięty został na 8-12 VII, gdyż jest  w tym czasie festiwal w Gdańsku  i trudno  jest z nim 
konkurować. Chcemy podnieść rangę festiwalu, aby pozyskać sponsorów .  
 
Michał Sutyła; czy mamy już jakaś wiedzę odnośnie planów  medialnych i udziału telewizji w 
przedsięwzięciu. 
Odp. Są prowadzone rozmowy z TVP  2 oraz Polsatem i TVN . Wybór nastąpi niebawem .  TVP 2 nie 
ma zbyt dużych środków, natomiast telewizja komercyjna chce ingerować w festiwal . Dwa pierwsze 
dni, najbardziej medialne ( rozpoczęcie  festiwalu i koncert na wodzie na zakończenie) będą  
transmitowane przez TV publiczną .   
Radny Wiesław Kotwica zapytał o oczekiwania  osób z    Rodzinnych Ogrodów Działkowych „Bursztyn” 
w sprawie przeznaczenia  terenu  w miejscowym planie  zagospodarowania przestrzennego . 

Burmistrz odpowiedział, iż  uchwalony wcześniej plan  nie przewidywał tam  ogrodów działkowych, 
zatem aby dokonać jakichkolwiek zmian należy zmienić plan i studium zagospodarowania. Tytuł 
własności ogrodów ma zarząd mieszczący się w Warszawie ( chodzi o działki od wjazdu po prawej 
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stronie). Natomiast po lewej stronie nikt nie ma tytułu własności . Uchwała zmierzająca do zmiany planu 
ma wprowadzić zapisy zgodne ze stanem faktyczny, a na terenach które nie mają tytułu własności, 
należy dodać funkcję mieszkalną, wówczas za wolą Rady można odsprzedać działki jako mieszkalne, 
co  pozwoli  zalegalizować istniejący stan. Pozwoli to  równocześnie uporządkować sprawy 
mieszkaniowe, a  ludzie którzy mają domki na działkach nie będą  mogli starać się o mieszkania 
komunalne,  chodzi o uporządkowanie terenu i zalegalizowanie istniejącego stanu  na terenie ogrodów 
działkowych. Ogrody te nie mogą być podmiejskie, a jak je  zalegalizujemy będziemy mogli uwłaszczyć 
tych ludzi i dać nakaz podłączenia się do kanalizacji, zniknie wówczas problem Zdroju i wszelkich 
zapachów . Burmistrz ma nadzieję , że we wrześniu  będziemy mogli to wszystko załatwić. 
 
Radny Mateusz Bobek zapytał o plany Burmistrza  związane z  organizacja gali bokserskiej  . 
Odp. Jest to pierwsze takie wydarzenie. Osobiście Burmistrz widzi to w ten sposób, że na placu przed 
amfiteatrem zostanie rozłożony ring, będzie  zamieszczony duży telebim oraz plazmowy telewizor 
umożliwiający  duże  pole widzenia. Liczymy na  dobre nazwiska z tej dziedziny sportu . Koszt to 80 tys. 
zł łącznie, zdecydowaną  część środków  przewiduje się pozyskać  od sponsorów zewnętrznych . 
 
Radny Michał Sutyła  zwrócił się  z zapytaniem  o wywiad w sprawie Wisełki, jakie jest stanowisko 
Burmistrza w tej sprawie .  
Odp. Organ wykonawczy  realizuje nałożone zadania, powiedział Burmistrz, taka była  wola ludu , a ona 
jest  najważniejsza. Kompletowane są wszystkie materiału, które do 30 marca mają być na biurku 
wojewody. Burmistrz został  zobowiązany do wykonywania pewnych działań i na takim stanowisku stoi .  
  
Przewodniczący zapytał o  przebieg rozmów  w sprawie bazy rybackiej .  
Burmistrz; aby baza rybacka była podłączona do kanalizacji, to musimy jednoznacznie  wskazać taką 
konieczność. Rozmowy nie są łatwe, gdyż dotyczą wydatkowania niemałych środków  pracujących  tam 
ludzi. Jednak jest to problem bardzo  ważny, gdyż jest to nasze być albo nie być. Na dzisiaj 
dokumentacja jest już  gotowa i  jeżeli tylko pogoda  pozwoli zostanie to przeprowadzone .Gmina przy 
okazji również wykona część swoich przyłączy .  
Na pytanie o  to, czy Wojewódzki Inspektor Nadzoru  wydał zakaz użytkowania, Burmistrz potwierdził, 
że taki wykaz  został wydany . 
 
 Przewodniczący RM Michał Sutyła  nawiązał  do wniosku  złożonego przez  Komisję Rewizyjną  
dot. zatrudnienia biegłego specjalisty  w celu pomocy w  wykonywaniu  kontroli   w zakresie  
stwierdzenia, czy organ wykonawczy zrobił wszystko co było wymagane w celu przeciwdziałaniu 
skażeniu plaży.  Burmistrz odmówił takiej pomocy. Czy stanowisko to zostało zrewidowane –  zapytał 
radny ? 
 Burmistrz wyjaśnił  swoje  intencje w odpowiedzi na zapytanie odnośnie zatrudnienia biegłego; 
miesza się tu kilka zagadnień, i nie jest możliwe powołanie jednego biegłego z różnych zakresów. 
Burmistrz wyjaśnił, że od 7.092008 r.  podjęto wszelkie stosowne kroki celem wyeliminowania 
przedmiotowego problemu, dopingując wszystkie instytucje do tego powołane . Wysyłano  wiele pism, 
które miały doprowadzić  do  wyeliminowania istniejącego skażenia, w tym wystąpienia do prokuratury. 
To Gmina występowała  w charakterze pokrzywdzonego, ktoś przecież tego dokonał.  Doprowadzono 
do podłączenia podmiotów na bazie rybackiej, zmieniamy cześć istniejącej instalacji, aby dmuchać na 
zimne, dlatego stwierdzanie czegoś co jest już  stwierdzone  nie ma sensu. Jeżeli jednak Rada uzna, że 
chce mieć taką  informację, to oczywiście znajdzie się pewna, choć  niemała kwota na takie 
opracowanie. Zatem, jak stwierdził Burmistrz nie odmówił  komisji  ale zwrócił się jedynie z  zapytaniem.  
 

Radny   Rafał Wolny wyjaśnił, iż  intencją  Rady było  sprawdzenie czy organ wykonawczy zrobił 
wszystko co było możliwe do zrobienia, nie chodziło o sprawdzenie organu,  może  trzeba było 
poskarżyć się na opieszałe działanie Wojewody .  
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Radna Purgal sprostowała, że Rada Miejska zleciła kontrolę wykonania niezbędnych czynności 

wynikających ze staniu zagrożenia . Jednak nie chodzi o przygotowanie opracowania, specjalista miałby 
współpracować z Komisją, będzie uczestniczył w posiedzeniu i pomagał w przeglądaniu materiałów  po 
to aby  stwierdzić, czy organ wykonawczy zrobił wszystko w odpowiednim czasie. 
 
----------Przewodniczący zarządził 10 min. przerwę ---------------------------- 
 
Po przerwie informację z zakresu spraw finansowych przedstawiła Pani Skarbnik Agnieszka 
Francukiewicz ,  
Zał  Nr 6 . Dochody wykonano w  ok. 103 % , w 84 % wykonywano wydatki . 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił uwagę na wykonanie opłaty miejscowej, przekroczyliśmy plany 
co do  ściągalności, co znaczy  że  mieszkańcy zaczęli  uiszczać  te opłaty w większym stopniu niż  
dotychczas, tak to należy rozumieć ponieważ  turystów nam nie przybyło, o czym świadczy zużycie 
wody .  
 Jeśli chodzi o inwestycje w trakcie realizacji  Burmistrz poinformował, że jest  9 pozycji : Galeria 
molo – opracowanie dokumentacji ( chcemy wejść wiosną),  prace projektowe na ul. Kolejową wraz z  
przebudową  całej sieci  wodociągowej i pozostałych sieci, nawierzchnia ulicy Norwida wraz z 
przebudową sieci wodociągowej i oświetlenia ( wniosek będzie złożony do tzw. schetynówek), 
opracowanie projektu budowlanego pt.„budowa zejścia na plażę”. Wykonanie prac projektowych  
polegających na opracowaniu  dokumentacji technicznej  dla inwestycji  polegającej na przebudowie ul. 
Orlej ( jesienią będzie dokumentacja), budowa Amfiteatru wraz z zapleczem  i zabudową  towarzyszącą, 
rozbudowa hali sportowej z zapleczem  oraz rozbiórka budynku garażowego przy SP Nr 1 ( w trakcie 
realizacji Firma „Marbut”, mamy znaczny zapas czasowy , w tym roku powinna być  oddana), 
rekultywacja nieczynnego składowiska  odpadów komunalnych w Międzyzdrojach ( w marcu na budowę 
wejdzie firma z Polic). Opracowanie dokumentacji technicznej dla inwestycji polegające na  nadbudowie 
budynku mieszkalnego  nr 5 i 6  przy ul. Marii Skłodowskiej-Curie ( piękne mieszkania). Opracowanie 
dokumentacji projektowej dla inwestycji polegającej na budowie portu jachtowego w Wapnicy ( do końca 
czerwca będzie projekt, liczymy na znaczne dofinansowanie i na liczne  żagle na zalewie), zadanie musi 
być zakończone do 2011 roku .  
 
Przewodniczący Rady zapytał o ul. Orlą, która ma być włączona w ul. Polną, czy były uzgodnienia               
z mieszkańcami tej ulicy odnośnie kierunków ruchu, jak to należy rozwiązać. 
Pan Tadeusz Konopacki wyjaśnił, że taka analiza  będzie przeprowadzona, planowane jest spotkanie       
z mieszkańcami. 
Materiał ten stanowi zał. Nr 7 do protokołu . 
 
Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej  przedstawił Komendant Eugeniusz Suchłabowicz. Straż 
Miejska kontrolowała podpisywanie umów na wywóz nieczystości  w związku z realizacją uchwały RM . 
Każdy strażnik przeszedł 200 domostw, generalnie należy stwierdzić, że większość miasta obsługuje 
ZOŚ, niestety ludzie nie mają podpisywanych umów na okres sezonu przy zwiększonej intensywności 
turystycznej i nad tym problemem należy się  pochylić do sezonu. Komendant zwrócił również uwagę na 
Gminę, gdzie sytuacja wygląda niestety nie za dobrze. W wielu miejscach  funkcjonują  szamba, które 
są wylewane na pola, ubikacje znajdują się na podwórku i  nie ma  wglądu do dokumentacji opróżniania  
szamb. Straż Miejska będzie analizowała ten temat. W wyniku  akcji wiele osób zgłasza się celem 
uregulowania tych spraw, tj. podpisanie umowy na  wywóz szamb. Jest wiele osób do których nie 
można dotrzeć, są to osoby  przyjeżdżające  jedynie w okresie sezonu.  
Komendant podkreślił również fakt, iż Straż  Miejska uporała się  w pewnym zakresie również                 
z odchodami psimi. Znaleziono chętne placówki, które bezpłatnie rozdają woreczki na psie odchody, 
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później należy sprzedawać je za drobną odpłatnością. Doraźnie Straż Miejska nakłada mandaty z tego 
tytuły. Straż Miejska poza tym zajmuje się swoimi statutowymi rutynowymi działaniami. 
 
Radny Janusz Piłat nawiązał do regulaminu utrzymywania porządku , czy nie należy w regulaminie ująć  
zapisu dotyczącego wywozu szamba. Radny poinformuje Komendanta o posiedzeniu komisji kiedy 
będzie zajmowała się podobną problematyką .  
 
Radny Piotr Wójcik   zwrócił się z prośbą o przeanalizowanie  możliwości rozłożenia na raty kosztów 
wyłonienia  przyłączy  do instalacji  ściekowej, gdyż ludzi nie stać na to .  
Burmistrz poinformował, że zapewniono już taką możliwość, zabezpieczono kwotę 100 tys. zł.  w 
ramach Funduszu Ochrony Środowiska,Gmina jest zainteresowana tym, aby jak największa ilość osób 
podłączyła się do  kanalizacji. 
 
Radny Adam Jakubowski  zaproponował  wprowadzenie do regulaminu zapisu dot. konieczności 
posiadania rachunków, którymi należy się okazać w przypadku kontroli, brak takich dokumentów będzie 
karane. 
Radny Piotr Wójcik uważa, że prostszym sposobem będzie  zasięgnięcie takich danych w ZOŚ lub 
ZWiK, gdyż „papierologia” nie jest   chyba najlepszym rozwiązaniem .  
 
Sołtys Grzegorz Muklewicz widzi  inne rozwiązanie, wystarczy sprawdzić stan  zużycia  wody, co 
przekłada się na ścieki  i z  tego trzeba się wyliczyć. 
 
Radny Adam Jakubowski zapytał o  kamery  w mieści  ile ich jest, jak działają i jakie mają pole widzenia.  
( Plac zabaw monitorują dwie kamery, wcześniej były źle ustawione, aktualnie jest dobrze, są to kamery 
stałe . Łącznie mamy 9 kamer, choć nie zawsze widoczność jest dobra . Po realizacji całości będzie 
uruchomiony system monitorowania poprzez  dyżury przed kamerami.  
Na pytanie o budkę, która tam stoi poinformowano, iż nikt nie pilnuje placu  zabaw  ponieważ  spółki 
ochroniarskie nie chcą się  podjąć pilnowania placu. 
 
Radny Adam Jakubowski nawiązał do  aury śniegowej w Międzyzdrojach, można sądzić, że zima nas 
zaskoczyła, promenada pomimo wielu spacerujących wczasowiczów nie została odśnieżona, czy nie 
należałoby upomnieć  kierownika ZOŚ odnośnie  takiego stanu. Komendant stwierdził, że będzie to 
przelewanie pieniędzy z kasy ZOŚ do kasy miasta. Radny Jakubowski myślał o środkach prywatnych 
kierownika, nie z kasy Zakładu.   
Komendant poinformował o tym, że  straż nakłada mandaty, ale są sytuacje, że ludzie nie sprzątają 
przed swoimi posesjami, często dlatego, że  ludzi nie ma ponieważ mieszkają w okresie letnim, zimą są 
nieobecni. 
Radny Wiesław Kotwica nawiązując  do sołectwa zapytał  czy  Gmina ma wpływ na to z kim powiat 
podpisuje  umowę , gdyż  zdarzają się  paradoksalne sytuacje  w kwestii  odśnieżania .  
Burmistrz:  niestety,  wpływ jest znikomy.  
 
Radny Janusz Piłat zwrócił się  do Komendanta z zapytaniem, czy kontrolowane  jest przez Straż 
Miejską zajęcie  pasa drogowego ( Komendant wyjaśnił, że patrol jest wysyłany   interwencję w każdej 
sytuacji, która zostanie zgłoszona. Sprawdzane są  podpisywane umowy, jeżeli jest to  dzikie zejście 
jest   karane mandatem). 
Radny Jan Burzyński zwrócił uwagę, iż na targowisku zbiera się młodzież 13-14 letnia w godzinach  
19.00 i 22.00  , która  pali papierosy i pije piwo , należy częściej sprawdzać  to miejsce. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania Burmistrza z  działalności pomiędzy 
sesjami, za przyjęciem opowiedziało się 10 radnych, 1 osobna wstrzymała się od głosu .  
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5. Informacja Burmistrza dotycząca stanu kąpieliska Międzyzdroje; 

 
Burmistrz  poprosił Prezesa Spółki ZWiK  pana Jerzego  Wojtysia o zreferowanie zagadnienia.  
Jerzy Wojtyś poinformował, iż  zakład wykonywał badania sieci sanitarnej  wzdłuż całej promenady. 
Najgorsze wyniki na  tzw. infiltrację wyszły  na odcinku  od  ul. Turystycznej w stronę bazy rybackiej       
( przekroczenie było  14-krotne jeśli  chodzi o wyciek ścieków do gruntu ). Następnie wykonano pomiary 
od ul. Turystycznej w stronę ul. Ludowej - przekroczenie było 7-krotne, na odcinku  w stronę ul. Ludowej  
przekroczenie było 5-krotne. Pozostałe  badania nie mogły być wykonane  ze względu na jakość 
kamery  dlatego  zostaną powtórzone.  Zachodnia część miasta jest w dobrym stanie, nie zauważono 
żadnych pęknięć. Potwierdzeniem naszych badań jest badanie hydrologiczne, które wskazuje na  
nieznaczne przekroczenie normy  vis a vis budynku „Wechty” (przekroczenie  o 0,41 - norma  
dopuszcza 0,50 na azotyny), poza tym nie wykazano  innych zanieczyszczeń.  Największe  
zanieczyszczenia znajdują  się w rejonie  bazy rybackiej. Niezależnie od wszystkiego , dla  tzw. 
uspokojenia sumienia trzeba wymienić odcinek kanalizacji sanitarnej w tym rejonie, prace rozpoczną się   
od poniedziałku i będą przebiegały metodą wykopową do ul. Turystycznej ( 160 m), dalsze odcinki od  
ul. Turystycznej do ul. Ludowej będą  robione metodą bezwykopową. Koszt  prac metodą bezwykopową 
nie  jest zbyt  wysoki, kształtuje się w granicach 6-8 tys. zł. 
Jeśli chodzi o bazę rybacką , został omówiony projekt budowy przepompowni oraz rurociągów tłocznych 
przepompowni przy udziale działających tam podmiotów oraz projektanta. Zakład  ZWiK będzie 
wykonywał przedmiotowe  prace na zlecenie. Niebawem zostanie przedstawiona oferta prac.  
Zakończenie prac planuje się  w terminie od  1-15  kwietnia,  pozostanie natomiast  sprawa szamb. 
Burmistrz dodał, że zostanie rozszerzona strefa zainstalowania  piezometrów w kierunku  molo w ilości 
10 sztuk, zostanie również przeprowadzona dezynfekcja celem zneutralizowania istniejących 
zanieczyszczeń na styku linii woda – plaża.   
Prezes  ZWiK wyjaśnił, iż dezynfekcja zostanie przeprowadzona   poprzez wprowadzenie  w grunt. 
Mamy nadzieję, że 30 VI wszystko będzie zakończone – dodał Burmistrz, a  badania kwietniowe  
potwierdzą  czystość  naszych wód. Pierwsza data  wykonanego badania to  10-15 kwietnia br. 
Na początku lutego zakład ZWiK brał próbki w rejonie Hotelu ”Amber – Baltic ”, ale nie stwierdzono tam 
salmonelli,  podobnie  zresztą jak w przypadku  miejsc , gdzie są zainstalowane pozostałe   piezometry. 

Niestety nadal nie znamy źródła salmonelli choć kosztowało  nas  to tyle środków                        
i zaangażowania - powiedział Radny Adam Jakubowski. Wskazał  na konieczność sprawdzenia   Białej 
Góry, gdzie wcześniej znajdowało się  szambo i dół chłonny  można  by przypuszczać, że nastąpiło 
wypłukiwanie  i przenoszenie istniejących nieczystości, pamiętajmy że znajduje się tam  radar, który  nie 
został podłączony  do kanalizacji , co rodzi pytanie gdzie  zrzucane są ścieki . 

 
Radny Janusz Piłat wyraził  swoje  zaniepokojenie  w związku z używaniem środka 

dezynfekującego, czy nie jest on szkodliwy dla ludzi . Prezes ZWiK wyjaśnił, że środek ten ulega 
degradacji po krótkim czasie, nie ma zagrożenia dla wczasowiczów . 

Radny Rafał Wolny zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza  o stronę marketingową  problemu 
związanego z salmonellą , czy  Burmistrza ma plany  dalszego działania w tym zakresie. 
Burmistrz poinformował, że została zatrudniona firma Pijarowska, (PR) która ma  zadbać o wizerunek 
Gminy, będzie również  przedstawiony kierunek prezentowania się Międzyzdrojów w kraju i za granicą, 
spotkanie odbędzie się  5.03 br. 
 
Przewodniczący  zamknął dyskusję poddając pod głosowanie przyjęcie informacji Burmistrza, za 
przyjęciem opowiedziano się jednogłośnie 11  radnych .  
 
---------------------- przerwa 20 min. ---------------------------- 
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6. Informacja Burmistrza Międzyzdrojów dotycząca stanu bieżącego Gminy Międzyzdroje w 
zakresie  dofinansowania projektów Gminy z funduszy zewnętrznych (z udziałem 
zaproszonego Pana Andrzeja Najdy, firma Najda Consulting zajmującego się na zlecenie 
Burmistrza Międzyzdrojów wnioskami Gminy Międzyzdroje); 

 
Temat ważny – powiedział Burmistrz, wszelkie działania służą zabezpieczeniu naszych udziałów w 
składanych wnioskach, część z nich opracowuje  firma Pana Najdy . 
W obradach sesji na zaproszenie uczestniczył Pan Andrzej Najda  z firmy  Najda Consulting 
zajmującego się na zlecenie Burmistrza Międzyzdrojów wnioskami Gminy Międzyzdroje.  
Pan Najda poinformował, że zostały ogłoszone dwa nabory konkursowe  w Urzędzie Marszałkowskim , 
złożyliśmy projekt na nową formę zagospodarowania Promenady  Gwiazd ( centralna Promenada do 
Zdrojowej , „Amber Balic” oraz plac zabaw – 22.900.00 zł , z czego wnioskowana dotacja – 40 % , aby 
zwiększyć szansę projektu) . Okazało się, że konkurs  ten  jest konkursem  pierwszym  i ostatnim, 
wszystkie środki zostały rozdane na duże projekty i dotyczyły  dużych miast. Starano się wprowadzić 
projekt w szerszym aspekcie natomiast w  maju 2008 r. złożono fiszkę projektu . Zostaliśmy 
zakwalifikowani do 25 projektów w kraju, projekt opiewał na 54 mln zł. i zakładał całościowe zadanie 
wraz ze ścieżkami rowerowymi . Po konsultacjach które się odbyły, poparto ten projekt jako ważniejszy 
w województwie. Jednak listę przemeblowano, zdjęto Międzyzdroje a doszły cztery nowe gminy   które 
nie podlegały konsultacji . Wystosowano protest w tej sprawie, ale nie został uwzględniony . Nowe 
próby podjęto  w listopadzie  celem wprowadzenia  Międzyzdrojów  na listę dodatkową . Jednak po 
konsultacjach został zmieniony temat projektu oraz ograniczono go do kwoty  22 mln zł i nie poddano  
pod głosowanie, na 12 możliwych punktów uzyskaliśmy  10 .   Ostatnią szansą jest  konkurs,  drugi 
projekt złożyliśmy  w naszym województwie. Niestety konkurencja jest bardzo duża, do 
rozdysponowania są tylko 54 mln zł, projekty  złożono  na ponad 100  mln zł.  . Możemy mieć jedynie 
nadzieję, że  Gmina nasza spełnia maksymalne  wskaźniki, dodatkowo wiemy, że preferowane są  
gminy nadmorskie . Przewidywane rozstrzygnięcie nastąpi pod   koniec III kwartału    

Jeżeli chodzi o ulicę  Nowomyśliwską, projekt został przedłużony, wnioskowana kwota  jako 
max.1,5 mln zł., całość projektu wynosi  ponad 7 mln zł. - rozstrzygnięcie III kwartał . Gmina była  
przygotowana  do tematu, gdyż towarzyszyło temu  2 - letnie opóźnienie . Są to 2 główne  projekty , 
trzecią  częścią  jest INTERREG IV  projekt we współpracy polsko-niemieckiej, Pan Najda uczestniczył  
osobiście w załatwianiu tego projektu z sympatii dla Międzyzdrojów . 
Przewodniczący  otworzył dyskusję : 
Radny Piotr Wójcik zapytał o ul. Nowomyśliwską, czy był również zaangażowany osobiście w projekt 
tzw. schetynówek ( Tak, choć podkreślił, że  akurat Rewal otrzymał w ramach tego projektu 17 mln zł.) 
Do projektu zakwalifikowały się 64 gminy w całym województwie,  Gmina Międzyzdroje znalazła się  na 
24 miejscu . Otrzymaliśmy maksymalną  punktację na bazie  przygotowanych przez siebie dokumentów. 
Jedynym problemem było to, że nie mieliśmy partnera który był wymagany. Był zbyt krótki czas na 
spięcie tego wszystkiego .  
Radny Janusz Piłat zapytał o ul. Nowomyśliwską , czy w temacie „partnera” wzięto pod uwagę Hotel 
Wolin , można było wziąć również pod uwagę  3 duże pensjonaty. 
Burmistrz wyjaśnił , że było bramne pod uwagę partnerstwo Hotelu Wolin, ale był to zbyt krótki  czas,   3 
tygodnie  nie  dały szansy na  zorganizowanie  tego  wszystkiego.  Poza tym należy wspomnieć, że 
żadna z gmin, której przyznano środki nie otrzymała do tej pory tych pieniędzy.  

Na pytanie Radnego  Rafała  Wolnego odnośnie  kosztu  dokumentacji  przygotowywanej w tym 
celu, Burmistrz  odpowiedział, że nie jest w stanie odpowiedzieć z pamięci, przedstawi  tę kwotę  
winnym terminie.  

Radny Piotr Wójcik zwrócił się z zapytaniem o pozyskane środki, osobiście uważa, że  Gmina 
nie otrzymała   specjalnych środków . 



 9 

Burmistrz zaprzeczył  przytaczając poniższe dane :  
- 1.5 mln zł na halę  sportową, co już konsumujemy ( byliśmy na liście rezerwowej - sprawa Pana  
Najdy). 
-  wystąpiliśmy do Urzędu Skarbowego  o możliwość odliczenia VAT , czego nie stosowano dotychczas 
co pozwoli nam  odliczyć 3 mln zł . 
- wspólny projekt Wolin - Świnoujście – Międzyzdroje na szkolenie pracowników, liderem projektu jest 
Gmina Świnoujście, 
- obecność  w kluczowym projekcie  dot. szlaku  żeglarskiego  , mamy zapewnione 5 mln zł .  
- obecność na liście „boisk Orlik”, będziemy mieli boisko w Wapnicy ( 330 tys. zł z ministerstwa 
finansów,  330 tys. zł z RPO). 
Pan Najda stwierdził ,  iż zanim zaczął działać Gmina była na liście zerowej,  a dzisiaj jest duża  szansa 
na znalezienie środków do 2011 roku. Liczymy na Sejmik Wojewódzki, który zatwierdza nowy plan  i 
jest duża szansa na  dofinansowanie z roku 2011 ( sprawie szlaku żeglarskiego) . Osobiście  
uczestniczył  w  podpisana  porozumienia i Gmina została wypromowana poprzez odpowiednie  
działania firmy .  
- Pożyczka na rekultywację  wysypiska  z WFOŚ, która będzie  w 30 % umorzona, to również jest jakiś 
wymierny wkład .  

Radny Michał Sutyła zapytał  Burmistrza o plany przyszłościowe w kwestii  przygotowanie 
projektów .Burmistrz poinformował, że  podpisano umowę na szlak żeglarki,  Program Orlik, wschodnia 
cześć Promenady  wraz z WPN jako partnerem, schetynówka, Galeria Molo oraz Zdrojowa i Morska        
( komercyjne przedsięwzięcia), kultura w czerwcu ( amfiteatr z galerami ), tereny inwestycyjne ( droga 
komunalna z parkingiem ), INTERREG IV A Wapnica . Łącznie 10 projektów . 

Projekty komercyjne mają być przygotowane jesienią – powiedział Pan Najda, ma być 
stworzony fundusz pożyczkowy, który będzie zasilał projekty. Pieniądze te będą na siebie pracowały 
Część z tych środków - 23 mln euro  zł będą przeznaczone jako dotacje . Pomysł jest nowy  i warto z 
niego skorzystać .  
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie  informację 
przedłożoną przez Burmistrza; za przyjęciem opowiedziało się 9 radnych, wstrzymały się od głosu 2 
osoby .  
 

7. Projektu uchwały w sprawie  wyrażenia opinii  dotyczącej   zmiany granic Gminy 
Międzyzdroje . 

 
Przewodniczący Rady będąc  autorem projektu uchwały poinformował, że uchwała został dostarczona 
radnym na sesji. Wprowadzono do niej  autopoprawkę  w paragrafie 2, który winien brzmień „Obręb 
sołectwa Wisełka  o którym  mowa w paragrafie  1 przedstawiono  na wyrysie  z mapy, stanowiącej zał. 
Nr 1 do uchwały .Wykaz działek  wchodzący w obręb sołectwa Wisełka  stanowi zał. Nr 2 do uchwały”  
Zaproponował również  zmianę tytułu poprzez zapis ”wyrażenie opinii dotyczącej zmiany granic Gminy 
Międzyzdroje ”.  
Przewodniczący poinformował o  załącznikach, które będą  integralną częścią uchwały: mapa, która 
zostanie przygotowana oraz  spis działek wchodzących  w obręb sołectwa. Planuje bezpośrednio po 
sesji  odbyć  spotkanie  u wojewody.   
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie  wprowadzone zmiany, opowiedziało się 10 radnych, przeciwko 
była 1 osoba . 
Całość uchwały wraz z wprowadzonymi zmianami poddano pod głosowanie, za przyjęciem 
opowiedziało się 10 radnych, przeciwko jest 1 osoba. 
 
Uchwała nr XXXVII/350/09 stanowi zał. Nr 8 i 9 do protokołu .  
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8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/257/08 RM w Międzyzdrojach  z dnia  

1 lipca 2008 r.  w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego (proponuje się  
zwiększyć kredyt  z kwoty 2 200 000 zł na 3 700 000 na dofinansowanie zadania pn. 
budowa amfiteatru wraz z zapleczem i zabudową towarzyszącą oraz zaciągniecie kredytu 
w wysokości 500.000,00 zł na budowę sanitariatu wraz z natryskami z jego lokalizacją 
pomiędzy amfiteatrem, a placem zabaw dla dzieci); 

 
Burmistrz poinformował, że w związku z wprowadzonymi zmianami na komisjach, kredyt uległ zmianie 
co zostało wprowadzone autopoprawką, jako zmiany zaakceptowane przez Burmistrza.  
Pani Agnieszka Francukiewicz wyjaśniła zasady kredytu, który będzie  następował z dochodów 
własnych Gminy w poszczególnych latach. 
 
Stanowisko połączonych komisji RM 24.02.2009 wniosek został przyjęty  7 za, 3 wstrzymujące się 
chodziło o wykreślenie budowy sanitariatów wraz z natryskami, co spowodowało zmniejszenie 
zaciągającego kredytu do 3.200,00 zł, uległa zmianie  także spłata rat. 
Przewodniczący poinformował, że w związku z autopoprawką Burmistrza radni pracują na nowym 
tekście projektu uchwały , poddając pod głosowanie  autopoprawkę Burmistrza;  za przyjęciem 
opowiedziało się  11 radnych ( jednogłośnie).  
Całość uchwały wraz z przyjęta autopoprawką przyjęta jednogłośnie , za przyjęciem opowiedziało się 11 
radnych . 
Uchwała Nr  XXXVII/351/09 stanowi zał. Nr 10 i 11 do protokołu.  
 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany  budżetu i zmian w budżecie na rok 2009 rok; (zmiany 
klasyfikacyjne wraz uwzględnieniem zmian w wysokości zaciągniętego kredytu); 

 
Tytułem wstępu głos zabrała Burmistrz który wyjaśnił, że w związku ze zmianą dot. kredytu nastąpiła 
zmiana projektu  zmian do  budżetu, będzie ona potraktowana jako  autopoprawka Burmistrza (jest 
zaznaczona wytłuszczonej drukiem w przedłożonym projekcie budżetu). Wymagane  jest wprowadzenie  
jeszcze jednej  autopoprawki  do uchwały w związku z tym, że będzie wprowadzona  kwota  w związku 
z Wisełką. 
Zmiany w projekcie uchwały omówiła Pani Agnieszka Francukiwicz .  
 
Radna Teresa Purgal zapytała skąd  się wzięła zamiana dot. zmniejszenia subwencji oświatowej  o 309 
tys. zł, co  zastąpiono zmniejszeniem dochodów dot.  sprzedażą nieruchomości. 
Pani Francukiewicz wyjaśniła, że będzie to przygotowane  na kolejną sesję. Sprzedaże zostaną 
wprowadzone po stronie dochodów i wydatków – dodał Burmistrz. 
 
Stanowisko połączonych komisji RM przedstawiła Pani Teresa Purgal, prowadząca wspólne 
posiedzenie komisji, poinformowała o wniosku  dot. kwoty zmniejszonej subwencji w wysokości         
309 tys. zł poprzez   wykreślenie zadania,  po uwzględnieniu tych wniosków komisje opowiedziały się 
pozytywnie za przyjęciem projektu uchwały. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzone przez Burmistrza autopoprawki : 
Zmiana dot. wykreślenie subwencji ogólnej na kwotę  309.757 000 zł. 
Paragraf 1 punkt 2  zmniejszenie  dochodów (  700-70005-0770-02) wpłaty z tytułu  odpłatnego nabycia  
prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego  nieruchomości 309.757  
oraz zmiana paragraf 2.1 ( 757-75702-8070-050 odsetki i dyskonto od krajowych skarbowych papierów  
wartościowych  oraz  od krajowych  pożyczek i kredytów ( 3,200 000)230 000,00 zł 
oraz zmiana dot. kwoty 500 tys. odnośnie wykreślenia sanitariatów . Kolejna zmiana paragraf 1.2,  
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za przyjęciem opowiedziało się 11 radnych  
 
W kwestii zmiany dot. Wisełki  Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany granic wiążą się z zabezpieczeniem 
kwoty  30.000 zł.,  proponują zapis jak w projekcie uchwały w poz. 750-75095-4300 - zakup usług 
pozostałych, chodzi o 830 działek z których trzeba zrobić wypisy i wyrysy. 
Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjętą  autopoprawkę, za przyjęciem opowiedziało się 10 
radnych, przeciwko 1 osoba. 
Całość uchwały wraz z wprowadzonymi autopoprawkami poddano pod głosowanie, za przyjęciem 
opowiedziało się 10 , przeciwko  była 1 osoba ( głosowało 11 radnych).  
 
Uchwała Nr XXXVII/352/09 stanowi zał. 12 i 13 do protokołu .  
 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/323/08 Rady Miejskiej w 
Międzyzdrojach z dnia   29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Międzyzdroje na 2009 rok (zmiana trzech  załączników do uchwały budżetowej); 

 
Burmistrz uzasadnił projekt uchwały informując, iż dotyczy on zmian w zapisach trzech  załączników, 
wszystko zostało omówione na  posiedzeniach komisji.  
Stanowisko wypracowane na  wspólnych  posiedzeniach było  pozytywnie – poinformował 
Przewodniczący RM. 
Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem głosów – zamknął  dyskusję poddając pod 
głosowanie  projekt uchwały, za przyjęciem opowiedziało się 11 radnych ( jednogłośnie) . 
  
Uchwała Nr XXXVII/353/09 stanowi zał. Nr 14 i 15 do protokołu .  
 

11. Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki zwykłej i hipoteki 
kaucyjnej na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Międzyzdroje jako 
zabezpieczenie kredytów  udzielanych dla Stowarzyszenia Klubu Biegacza „Storting”      
w Międzyzdrojach . 

 
Burmistrz omówił  projekt uchwały  w której wnosi o zmianę istniejącej  uchwały w której wcześniej 
został  wskazany podmiot,  tymczasem nie chcemy ograniczać możliwości . Główną zmianą  w uchwale 
jest kredyt obrotowy na  kwotę  300 tys. zł., co zostało wpisane  w punkcie 2. Chodzi o to, aby nie 
przedłużać procedury, szczególnie, że potrzebne są środki na  zakup  wyposażenia , jest to właśnie  
kwota 300 tys. zł, o więcej i tak „Sporting” nie może się starać. Uchwała pierwotna  nie mówiła nic o 
kredycie obrotowym, tymczasem zapisy  muszą  być  kompatybilne. 

Przewodniczący Rady zwrócił się zapytaniem do Burmistrza w temacie  umowy z Klubem 
Sportowym  „Sporting” na świadczenie usług , czy coś się zmieniło w tej kwestii. 
Burmistrz wyjaśnił, że m.in. kredyt  jest przeznaczony na  wyposażone pomieszczeń,  jednak  KS 
„Storting” jest zobowiązany   zrekompensować  wszystkie niewykorzystane godziny, które  przejdą na 
kolejny rok, po renegocjacji umowy .   
Przewodniczący zamknął  dyskusję podając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 
opowiedziało się  8 radnych, przeciwko 1 osoba, wstrzymały się 2 osoby . 
 
Uchwała  Nr XXXVII/354/09 stanowi zał. Nr 16 i 17 do protokołu .  
 

12. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Międzyzdroje na terenie ograniczonym 
ulicami: Komunalną, Nowomyśliwską, Wodziczki, ciekiem wodnym  „Stary Zdrój ”, 
torami kolejowymi i ul. Niepodległości (podjęcie uchwały pozwoli na uporządkowanie 
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obszarów planistycznych i dostosowanie ich do zamierzonych rozwiązań w tym: zmiana 
przeznaczenia terenu „na rodzinne ogrody działkowe”, likwidacja kolejki nadziemnej); 

 
Burmistrz tytułem wstępu omówił zagadnienie informując, że chodzi o ostatnie  uzgodnienia dot. 
studium, w które  wpiszemy wszelkie oczekiwania, w tym  dotyczące przedmiotowego terenu. Jednak,  
aby nie czekać chcemy robić to równolegle, a po uchwaleniu dokonać zmiany w planie już  
obowiązującym. Istotnym  jest, aby ogrody działkowe znalazły się  w planie zagospodarowania  
przestrzennego (dotychczas nie istnieją w  zapisach). Chodzi o uporządkowanie tej sprawy, w tym m.in. 
przebiegu kolejki naziemnej , która jest trudna do zrealizowania choćby ze względu na bardzo wysokie  
koszty. 
Stanowisko  połączonych komisji przedstawił Pan Duszyński informując, iż  komisje opowiedziały się 
pozytywnie .  
 
Przewodniczący otworzył i zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały, za przyjęciem 
opowiedziało się 11 osób (jednogłośnie). 
 
Uchwała Nr XXXVII/355/09 stanowi zał. Nr 18 i 19 do protokołu .  
 

13. Przyjęcie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej z kontroli w zakresie  
funkcjonowania kontroli  wewnętrznej  w Urzędzie  Miejskim w Międzyzdrojach; 

 
Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani Teresa Purgal  poinformowała, że 2 lutego 2009 na 
wspólnym posiedzeniu komisji protokół  z przeprowadzonej kontroli został odczytywany, wobec czego 
zwraca się z zapytaniem, czy  radni wyrażają chęć wysłuchania jego treści po raz kolejny . 
Przewodniczący poddał pod głosowanie zapytanie radnej; za odczytaniem protokołu opowiedział się  1 
radnych, przeciwko 3  radnych, pozostali wstrzymali się od głosu. Wobec powyższego protokół nie 
został  powtórnie odczytany, a Przewodniczący otworzył dyskusję ; 
Głos w dyskusji zabrał radny Wiesław Kotwica, który  zwrócił się  z zapytaniem do  Burmistrza, czy  miał 
świadomość przeznaczenia środków na nagrody z okazji Dnia Nauczyciela SP Nr 1  . 
Burmistrz odpowiedział, że gdyby miał świadomość funkcjonowania uchwały w  sprawie nagród  to 
pewno by do tego nie doszło. Poinformował, że podjął  stosowne działania polegające na  podpisaniu  
wniosku do  rzecznika dyscypliny finansowej  w tej sprawie, po uprzednim przeprowadzeniu kontroli 
przez insp. ds. kontroli  Panią  Grażynę Ingelewicz.  Burmistrz  nadmienił, że środki nie zostały 
przesunięte na ten cel celowo, zostały one  zaoszczędzone,  wszyscy chcemy nagradzać dobrą pracę    
i taka była intencja .  
Burmistrz zwrócił się z prośbą  o zabranie głosu przez Dyr. SP Nr 1  Iwonę  Banachowicz . 
 

Pani Iwona Banachowicz wyjaśniła mechanizm działania i myślenia w  zaistniałej sytuacji, choć 
osobiście  będzie oczekiwała na opinię  rzecznika w tej sprawie.  Zadanie finansowanie oświaty jest 
jednym z ważniejszych zadań  Gminy – pow. Pani Banachowicz, wszyscy nauczyciele pewno to 
potwierdzą, że z  tego zadania Gmina wywiązuje się wyśmienicie. Sytuacja, która zaistniała, dotycząca 
tak wysokich nagród, jest incydentalną sytuacją i chciała to szczególnie podkreślić. Cała sprawa 
zamyka się  w obrębie paragrafu 4010, środki nie zostały przesunięte z innych paragrafów, a  w tym 
paragrafie były przewidziane środki na wynagrodzenia dla nauczycieli.  Karta Nauczyciela  stanowi, że 
środki przeznaczone na nagrody dyrektora mogą wynosić co najmniej 1 %, uchwała  natomiast przyjęta 
w 2004 roku doprecyzowywała, że środki te mają  być w wysokości 1 % .  
Pani Dyrektor  stwierdziła, że nauczyciele świadomie  zrezygnowali z płatnych zastępstw, aby 
zaoszczędzić na jedną dobrą nagrodę. Jest wiele form motywowania nauczyciela, jednak najbardziej 
wymierną  jest nagroda pieniężna. W tym roku udało się  nie wydać na nadgodziny, nie został 
zrealizowany awans  nauczyciela, choć mogło się tak stać, odprawy emerytalne  również nie zostały 
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wypłacone, były realizowane nieodpłatne zastępstwa - wszystko to spowodowało, że w paragrafie 4010 
znalazła się duża nadwyżka. Gdyby w sposób zasadniczy trzymać się przepisu, powiedziała Pani 
Banachowicz, musiałaby dać nagrody kilkorgu tylko nauczycielom, dlatego  ma  świadomość, że nie 
było to zgodne z istniejącą uchwałą, ale faktem jest, że  rozmijają się tutaj zapisy uchwały RM z 
zapisami   Karty Nauczyciela . Podjęła taką decyzję,  ponieważ  uważa, że nauczyciele pracujący w 
szkole  są wyjątkowi w skali województwa, choćby dlatego, że są  zaangażowani w projekt unijny  
„Sokrates” . Rangę tego wydarzenia podkreślił również  Kurator Oświaty, nagradzając szkołę  specjalną 
nagrodą.  Raz jeszcze podkreśliła Pani Dyrektor, że nie  było  to przesunięcie  pomiędzy paragrafami,          
a środki były przeznaczone na nagrody  i z  taką  świadomością poddaje się pod ocenę Rzecznika 
dyscypliny finansów publicznych. Są to jednak  nagrody jednorazowe, incydentalne i  nikt z nas pewno 
świadomie  nie wybiera gorszego rozwiązania .  
 
Pan Flotyński  nawiązując do zagadnienie stwierdził, że  uchwała  RM ta  wyszła poza kompetencje 
ustawy, dlatego uważa, że  jest wadliwa w sensie prawnym, choć ma oczywiście świadomość, że jest to 
prawo obowiązujące  i należy się go trzymać. 
Przewodniczący Rady zacytował zapis ustawy samorządowej art. 101, w myśl której  każdy może się 
odwołać od obowiązującej uchwały .  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Teresa Purgal  ustosunkowała się do wypowiedzi 
Dyrektor Iwony  Banachowicz . 
Stwierdziła  na wstępie swojej wypowiedzi, że punkt widzenia zależy od punktu siedzenia, dlatego  choć  
sama jest nauczycielką nie może kierować się uczuciami,  ponieważ jako  radna, członek komisji 
rewizyjnej musi  respektować obowiązujące prawo . 
Radna sprostowała, że  zapis uchwały RM mówiący o 1 % nagród dla nauczycieli i  wyjaśniła, że zapis  
jest rozbity  na dwa elementy;  0,8 dla nauczycieli – nagrody dyrektora szkoły  a 0,2 dla organu 
prowadzącego,  czyli dla Burmistrza dla dyrektorów. 
Rozumie, że nie wszyscy musieli znać  treść uchwały , znała jednak  jej treść  Pani Dyrektor, gdyż w 
myśl tej uchwały były wystąpienia do Burmistrza o przyznanie nagród dla nauczycieli.  Zatem znając 
treść uchwały,  Pani Dyrektor  świadomie ją złamała, dlatego  słusznie bierze całą  winę na siebie . 
Zdaniem radnej Teresy Purgal  „jeżeli mamy respektować tylko  zapisy  wynikające z Karty Nauczyciela,  
to należy finansować szkoły li tylko z subwencji oświatowej , ale skoro ona zabezpiecza  tylko płace 
zasadnicze,  a wszystko inne  jest finansowane z budżetu Gminy,  to szanujmy środki publiczne” .  
Nawet jeśli doszło do sytuacji, że  Pani Dyrektor zaoszczędziła na  środkach  z paragrafu 4010,  nigdy 
nie można było przekroczyć uchwały RM w sprawie nagród dla nauczycieli – powiedziała 
wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej  i  trudno się zgodzić z faktem, że  jest w to niewielkie  
przestępstwo , ponieważ są to środki publiczne,  a ze środkami publicznymi trzeba się liczyć. Zresztą 
ocenę,  czy to jest duże czy małe naruszenie  prawa pozostawmy Rzecznikowi Dyscypliny Publicznej.   
Jeżeli środki zostały zaoszczędzone,  to należy je zwrócić do Gminy, a nie przeznaczać na nagrody - 
choćby najbardziej zasłużone, czego nikt z nas nie neguje. 

Pani  Iwona Banachowicz, nawiązując do powyższej wypowiedzi stwierdziła, iż   szanuje środki 
publiczne, zwróciła się z prośbą o to, aby pozostawić ocenę instancją wyższego rzędu, szczególnie, że 
zapisy uchwały RM  i karty nauczyciela są niespójne.  

Radna Teresa Purgal zwróciła się z zapytaniem do pani Mecenas, czy uchwała ma być 
nierespektowana skoro jej zapis, wg Pani Dyrektor,  nie  zgadzają  się z Kartą Nauczyciela  . Pani 
Mecenas  wyjaśniła, że uchwała obowiązuje i należy ją respektować, istnieje  natomiast  możliwość 
odwołania się w myśl zapisu art.101. 
 
Przewodniczący RM  Michał Sutyła poinformował, że  sprawa dotyczy poprzedniej kadencji ponieważ tę 
uchwałę podjęto ją w 2004 roku. 
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Radny Rafał Wolny wyjaśnił, iż genezą przeprowadzonej kontroli  jest wskazanie, że w Urzędzie  
Miejskim nie działa kontrola wewnętrzna, tak jak to powinno się odbywać wg Regulaminu 
Organizacyjnego Urzędu i tak należy  patrzeć  na to zagadnienie, taka bowiem była intencja  komisji . 
 
Burmistrz  ustosunkował się do stwierdzenia radnego Rafała Wolnego, wyjaśniając, że kontrola w 
Urzędzie działa bardzo dobrze, na co wskazuje  protokół NIK,  w którym oceniono Urząd  bardzo 
dobrze. Należy jedynie  żałować, że nie można odpowiednio wysoko gratyfikować nauczycieli, gdyż 
ludzką   rzeczą  jest się  mylić . 
 
Przewodniczący  zamknął dyskusję poddając  pod głosowanie przyjęcie protokołu pokontrolnego 
przygotowanego przez komisję Rewizyjną Rady Miejskiej, za przyjęciem opowiedziało się  9 radnych,     
2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
Protokół stanowi zał. Nr  20 . 
 
------zarządzono 5 min przerwę  ------------------ 
 

14. Interpelacje radnych; 
 

Odpowiedzi na interpelację  odczytali radni :  
- Radny Wiesław Kotwica odczytał  swoją odpowiedź na interpelację dot. gazyfikacji   Gminy, która 
sprowadza się jedynie do informacji odnośnie adresu inwestora do którego należy się zwrócić z 
zapytanie, Radny wyraził swoją dezaprobatę dla takiego sposobu załatwienia sprawy, dlatego wnioskuje 
o przygotowanie takiego zakresu tematycznego na najbliższą sesję przy udziale przedstawicieli 
instytucji  gazownictwa.  
Burmistrz poinformował, że porozumienie uwzględnia rekompensatę  opłaty przyłączeniowej, spółka 
wystąpiła o warunki zabudowy, liczy na to że wiosna to będzie to zrealizowane. Burmistrz przeprosił 
radnego  za formę  załatwienia tej  sprawy . 
 

Przewodniczący poinformował, że planowana  jest  sesja 26.03 i dlatego przyjmuje wniosek do 
realizacji   bez głosowania. 

 
- Michał Sutyła odczytał odpowiedź na interpelację w temacie zainstalowania na wysokości ul. 
Nowomyśliwskiej – skrzyżowanie z drogą 102 znaku drogowego  pokazującego kierunek jazdy na 
Kołobrzeg  - oznakowanie zostanie zainstalowane przez sezonem 2009. 
 

Przewodniczący Rady odczytał bieżącą korespondencję, a w niej podziękowanie dla 
pracowników referatu zagospodarowania przestrzennego oraz Pani Bartelmuss  za sprawną obsługę      
i załatwienie sprawy  Panu Mittelstadt. 
 
- Jan Burzyński odczytał odpowiedź na interpelację dotyczącą  wytypowania 8 mieszkań z zasobów  
MTBS na mieszkania komunalne, choć jak podkreślił,  z odpowiedzi  nie jest zadowolony. 
Burmistrz wyjaśnił, że poszukujemy osób, które będą mogły wpłacić partycypację, aport to zwieńczenie 
majątku . Postaramy się, aby byli to mieszańcy Międzyzdrojów. 
 
Interpelację głosili: 

1) Radny Jan Burzyński – zał. Nr 21 o treści „kiedy będzie zrobione  ogrodzenie nowej 
powierzchni cmentarnej na której dokonano wycinki drzew”. 

2) Radny zwrócił się również o zabezpieczenie materiałów do przyszłego muzeum  w 
Międzyzdrojach, które są w posiadaniu  naszego mieszkańca Bronisława Chmielowskiego, 
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który  chciałby przekazać  je  właściwym osobom  celem odpowiedniego  zabezpieczenia  do 
czasu powstania muzeum w Międzyzdrojach. 

 
Burmistrz skieruje odpowiedzi na zgłoszone interpelacje na piśmie . Poinformował również, że Pan 
Pluciński będzie zajmował się zakresem spraw związanych z inwentaryzacją przedmiotowych pamiątek 
oraz  ich uporządkowaniem . W  przyszłej „Galerii Centrum” będzie zagwarantowane miejsce  na  takie 
zbiory . 
 

15. Zapytania i wolne wnioski; 
 
1. Radny Janusz Piłat zapytał o lokalizację nowej biblioteki , powstają bowiem sprzeczne opinie na ten 
temat  . 
Odp. Spotkanie  z Panią Stanecką oraz Panem Gruntke odbędzie się w marcu łącznie, wówczas  
sprawa się wyjaśni .  
- Kiedy odbędzie  się spotkanie z inwestorem na  targowisku. 
Wiceburmistrz poinformował, że spotkanie odbędzie się 10 marca 2009 r.  
 
2. Radny Michał Sutyła zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza,  czy opanowana została  sprawa dot. 
Wisełki . 
Sprawą zajmuje się Pan Wiesław Krystek, który  kompletuje niezbędne  dokumenty, posiłkując się 
wiedzą kancelarii prawnej, terminy na pewno zostaną  dotrzymane.  
 
3. Przewodniczący poinformował o bieżącej korespondencji : 
- pismo pani Elżbiety Brzoskenewicz w sprawie wykupienia mieszkania oraz pismo Pana Mateusza 
Foltyńskiego będącego odpowiedzią  w sprawie.  
Radna Teresa Purgal uważa, że przy tej okazji można  uporządkowanie istniejący tam teren, dlatego  
warto to pozytywnie załatwić, szczególnie, że przysporzy to w Międzyzdrojach gabinetów  medycznych .  
 
4. Radny Jan Burzyński zapytał kiedy MTBS otrzyma środki na remonty lokali komunalnych,  
Burmistrz odpowiedział, że w budżecie są  zagwarantowane środki na ten cel, jednak dokładnie należy 
sprawdzić stan faktyczny, sprawa zostanie  omówiona w porozumieniu z Prezesem MTBS. 
 
Radny Michał Sutyła złożył wniosek do Komisji Rewizyjnej o zajęcie się umową podpisaną 
pomiędzy Gminą a firma pana Rosiaka w aspekcie  zbadania jej  pod względem dbałości o 
finanse gminy . 
Wniosek poddany pod głosowanie uzyskał  7 głosów , wstrzymały się od głosu 3 osoby(stan 10 
radnych). 
  
5. Radny Rafał Wolny zapytał o idee przenoszenia gastronomii z plaży na koronę wydm. 
Wiceburmistrz poinformował, iż z pomysłem takim wyszedł inwestor, który prowadził działalność na 
plaży, wypracowano wspólne stanowisko,  teren ten podlega pod starostwo. Jak wszystko zostanie 
załatwione zostanie rozpisany przetarg. Chcemy to zrobić tak jak to jest podane w koncepcji 
rewitalizacji.   
 
6. Radny Jan Burzyński wrócił do sprawy pana Marchelaka na ul. Gryfa Pomorskiego, zajmuje on dużą 
część chodnika, czy można tę sprawę to jakość  uporządkować ponieważ zagraża  bezpieczeństwu .  

Radny nawiązał również do  Pana Marchelaka, który pobiera opłatę klimatyczną  na podstawie 
upoważnienia z Urzędu Miejskiego, prośba o wyjaśnienie  sprawy, gdyż powinien mieć wypłacona 
prowizję z tego tytułu .  
Sprawa zostanie wyjaśniona bezpośrednio w referacie księgowości .  
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- wpłynął wniosek Konwentu Burmistrzów odnośnie przyznania tytułu „Honorowego Obywatela 
Międzyzdrojów ”Panu Jurkowicowi  z Warimpeksu, sprawa ta wymaga uzupełnienia. 
- wpłynęło pismo Państwa Osowskich  z informacją dot. zaprzestania wnoszenia dalszy opłat od 
nieruchomości.  
- Przewodniczący przedstawił  propozycje szkoleń w kwestii absolutorium, znajdują się  do wglądu w 
biurze RM,  
- wpłynęło pismo (protest) Pani Sędery w związku z warunkami  zabudowy przy Bukowej 15 , nie 
uwzględniono w niej  decyzji SKO . Burmistrz poinformowała , że  sprawa jest w toku. 
- Spółka „Syrena” ( dzierżawca plaży po  prawej stronie molo) wystosowała pismo w odnowieniu do 
zeszłorocznego zakazu   kąpieli w morzu, zwracając się o  przedłużenie dzierżawy z Gminą.  
 

16. Wnioski i skargi Mieszkańców Gminy; 
Nie zgłoszono. 
 

17. Zakończenie sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie zamykając sesję Rady Miejskiej .  
 
Na tym protokół zakończono . 
 
Protokółowała : 
M.Nurkowska  
 
 

Przewodniczący Rady  
 

      Michał Sutyła  
 
 

 
 

 
 
 
 
 


